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Reff (Deloitte): Vedem foarte mult interes din partea investitorilor în anumite zone

de servicii, precum cele financiare

Investitorii sunt interesati de anumite  zone de servicii, precum cele financiare, în conditiile în care nivelul 

de intermediere financiara este înca relativ mic în România, sustine  Alexandru Reff, Country Managing

Partner, Deloitte. 

"Vedem foarte mult interes din partea investitorilor în anumite zone de  servicii, precum cele financiare. Exista

înca un nivel de intermediere  financiar relativ mic - si ati vazut ca, de fiecare data, când s-a  discutat despre o

tranzactie cu o banca suficient de mare, exista foarte  mult interes, inclusiv de la actori noi. Sunt înca multe lucruri

de  facut în zona aceasta de intermediere financiara, de asigurari, de  produse de economisire, investitii - si asa mai

departe", a mentionat  Alexandru Reff, la "Conferinta ZF TOP 1.000 cele mai mari companii: o  mie de motive de

încredere în România".

În opinia sa, exista mult potential în domeniul serviciilor, inclusiv al celor neglijate pâna acum de stat.

"În general, exista mult potential în domeniul serviciilor, inclusiv al  celor neglijate pâna acum de stat. Vedem

investitii în educatie, în  sanatate. Comertul atrage foarte mult interes, este înca potential în  evolutia comertului

modern, fata de cel traditional. Puterea de  cumparare creste si probabil ca se va consolida în consecinta - am vazut

investitii, noi achizitii foarte importante. Urmeaza, sa speram,  reconstructia Ucrainei. În ceea ce priveste logistica,

suntem foarte  bine pozitionati, probabil ca în zona aceasta de constructii, de  logistica, se întâmpla multe. Oricum,

e nevoie de logistica si pentru  expansiunea comertului - si pentru expansiunea online-ului, care înca  are o pondere

relativ mica. (...) În agricultura avem un potential  foarte mare care este dat de dimensiunea terenurilor, calitatea 

solurilor si disponibilitatea apei, chiar daca înca nu avem  infrastructura de irigatii", a adaugat Alexandru Reff.

Totodata, el a subliniat ca este nevoie de o mobilizare a resurselor de  catre stat în diferite zone, precum

constructie, infrastructura, precum  cea de transport, de distributie de energie, dar si în "infrastructura  de sanatate".

Reprezentantul Deloitte sustine ca este nevoie de stabilitate în zona  bugetara, pentru ca "de aici decurge si

predictibilitatea politicilor  fiscale".

"Uitati-va ce se întâmpla pe fond de derapaje bugetare si ce ne  asteptam cu totii sa se întâmple în continuare, în

scopul unei ajustari  fiscale necesare, de neevitat, pentru stabilitatea cursului, pentru  mentinere sub control a

costurilor de finantare. Daca suveranul se  împrumuta atât de scump cum o face astazi, evident ca asta creste 

costurile de finantare ale întregii economii. Avem nevoie de un stat  care sa nu încurce si sa asigure acele zone

cadru de desfasurare a  jocului în economie si de infrastructura necesare, iar în zona de  strategie ar fi grozav daca

statul ar putea sa ajute prin încurajarea  anumitor industrii, inclusiv prin subventionarea anumitor investitii,  lucru

care se întâmpla foarte agresiv în restul lumii, mai ales acolo  unde este spatiul bugetar mai mare", a mai spus

Alexandru Reff.

În opinia sa, statul ar trebui sa creeze niste ecosisteme care sa  încurajeze inovatia, "lucru care e destul de greu de

realizat fara  sprijin public", si sa încurajeze - prin anumite reglementari sau doar  prin relaxarea unor reglementari

si prin forme de facilitati - anumite  domenii, mai ales cele producatoare de valoare adaugata mai mare, cele  în

zona inovatiei, a cercetarii, a dezvoltarii.
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